
 שלב ראשון: 
מה צופן לנו העתיד?

]אפשר לפתוח את השיחה בשאלה פתוחה לדיון 
בעתיד?  לנו  מחכה  מה  המשפחה:  בני  כל  בין 
יראה  ואיך  נהיה  איפה  ולחשוב  לדמיין  תנסו 
עד  שיקרה  לכם  נראה  מה  שנים...  עשר  בעוד 

אז?[

והחלומות  התחזיות  את  רגע  עזבו  עכשיו, 
האישיים. אנחנו יהודים ואנחנו מאמינים שהנה 

הנה, משיח בא.

כמו שכותב הרמב"ם, אחד משלושה עשר עיקרי 
האמונה הוא:

אני מאמין באמונה שלמה בביאת המשיח, 

ואף על פי שיתמהמה עם כל זה אחכה לו 

בכל יום שיבוא.

שאנחנו  העתיד  העתיד,  על  מדברים  אם  אז 
בטוחים שמחכה לנו מעבר לפינה הוא הגאולה. 
פשוט  יהיה  זה  המשיח?  בימות  אז,  יהיה  ומה 

עולם מושלם, עולם נפלא.

קודם כל במובן הרוחני. אז ייבנה בית המקדש 
לצערנו  שהיום  המצוות  כל  את  לקיים  ונוכל 

הרמב"ם  שכותב  כמו  לקיים,  אפשרות  לנו  אין 
בהלכות מלכים:

ולהחזיר  לעמוד  עתיד  המשיח  המלך 

הממשלה  ליושנה,  דוד  בית  מלכות 

נדחי  ומקבץ  מקדש  ובונה  הראשונה, 

בימיו  המשפטים  כל  וחוזרים  ישראל, 

כשהיו מקודם: מקריבים קרבנות ועושים 

האמורה  מִצְווָתָן  ככל  ויובלות,  שמיטים 

בתורה.

יהיה  מכירים.  בטח  אתם   – השאר  כל  ואת 
שלום בכל העולם, בלי מלחמות ובלי עוני ובלי 
לא  אחד  ואף  לתחייה  יקומו  המתים  כל  רעב. 
ימות. הכול יהיה טוב, הכול יהיה נפלא. אפילו 
החיות הטורפות יאפסנו את השיניים ויהיו חיות 

מחמד...

כמו שאומר הנביא ישעיהו בפסוקים המפורסמים 
בנבואה על ימות המשיח:

וחניתותיהם  לאתים  חרבותם  וכתתו 

ולא  חרב  גוי  אל  גוי  יישא  לא  למזמרות, 

כבש  עם  זאב  וגר  מלחמה...  עוד  ילמדו 

ב"ה

משיח וגאולה
עם כל המשפחה

סוגיה בעניני משיח וגאולה מותאמת ומונגשת
ללימוד של כל בני המשפחה יחד
הכנה ליום ההילולא ג' תמוז עשרים וחמש שנה

שבת פרשת קרח תשע"ט
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ונמר עם גדי ירבץ ועגל וכפיר ומריא יחדו 

ונער קטן נהג בם... לא ירעו ולא ישחיתו 

בכל הר קדשי, כי מלאה הארץ דעה את 

ה' כמים לים מכסים.

מאיפה  ביחד.  רגע  זה  על  נחשוב  בואו  אבל, 
אנחנו כל כך בטוחים שהכול הולך להיות כל כך 
נפלא? אם היום אריה רעב עלול לטרוף אותנו, 
מה יקרה מחר – כשמשיח יבוא – שהוא פתאום 
ירצה רק לשחק אתנו? ואם היום צריך לעבוד 
קשה כדי להתפרנס, מה פתאום שאז יגדל כסף 

על העצים, וגם בגדים וממתקים?

 שלב שני: 
לחזור לנקודת ההתחלה

עומד  שהעולם  בטוחים  כך  כל  אנחנו  מאיפה 
לזה  תקשיבו   – ונהדר?  מושלם  מקום  להיות 

טוב: כי ככה הוא נברא מלכתחילה.

אולי היום העולם נראה לנו לפעמים קצת כמו 
מקום מסוכן ומאיים, עם הרבה בעיות וקשיים. 
אבל אם נחזור להתחלה, לנקודה שבה התחיל 
עולם  ברא  הוא  ברוך  שהקדוש  נראה   – הכול 
מושלם, עולם נפלא. כך שבעצם, הגאולה היא 
חזרה  זו  להיפך:  בדיוק  משומקום,  הפתעה  לא 
לנקודת ההתחלה, לעולם המושלם שהיה פעם.

החיים  בעלי  על  הנבואה  את  למשל  ניקח 
החיות  כל  את  ברא  שהשם  ידעתם  הטורפים. 
ואוכלת  הייתה טורפת  חיה לא  צמחוניות? אף 
חיות אחרות, כולן אכלו רק עשב, פירות וירקות. 
גם המוות, זה שאנשים מתים בכלל – לא היה 
בכלל  היה  אמור  לא  הראשון  האדם  בהתחלה. 

לעזוב את העולם מתישהו.

אנחנו,  האדם,  זה  השתבש?  מה  קרה?  מה  רק 
שקלקל. הקדוש ברוך הוא ברא עולם מושלם, 

אבל האדם חטא וקלקל אותו.

שלו  בפירוש  הרמב"ן  במפורש  כותב  כך  הנה, 
על התורה: 

המצוות  קיום  בעת  ישראל  ארץ  תהיה 

כאשר היה העולם מתחילתו קודם חטאו 

ממית  ורמש  חיה  אין  הראשון,  אדם  של 

אדם... אמר הכתוב על ימי הגואל היוצא 

ויחדל  בעולם  השלום  שישוב  ישי  מגזע 

כאשר  הרמש  וכל  הבהמה  ורעת  הטרף 

היה בטבעם מתחילה.

זכרו את זה: הגאולה היא לא הפתעה לא צפויה, 
בדיוק להיפך – זו חזרה למה שהיה כאן פעם, 

לגן העדן המושלם שהקדוש ברוך הוא ברא.

 שלב שלישי: 
זו המשימה שלנו

למה זה היה צריך להיות ככה? אם הכול היה 
מושלם – אז בשביל מה כל הסיבוב הזה, רק כדי 

לחזור להתחלה?

כאן באה החסידות ומלמדת אותנו משהו חשוב 
ברוך  הקדוש  של  מהתכנית  חלק  זה  כל  מאד: 
הוא. וכל מה שאנחנו עוברים בדרך, זה עוד צעד 

בדרך ליעד הסופי.

של  בסיפור  בתורה.  אחת  במילה  רמוז  זה  כל 
בראשית על בריאת העולם נאמר כך:

ויכל אלוקים ביום השביעי מלאכתו אשר 

עשה וישבת ביום השביעי מכל מלאכתו 

אשר עשה: ויברך אלוקים את יום השביעי 

ויקדש אתו כי בו שבת מכל מלאכתו אשר 

ברא אלוקים לעשות.

אתם מבינים מה כתוב כאן? הקדוש ברוך הוא 
שהוא  כזו  בצורה  מלכתחילה  העולם  את  ברא 
הפסוק.  על  רש"י  שאומר  כמו  תיקון",  “צריך 
הוא השאיר לנו עולם באמצע עשייה, הוא רוצה 
שנשתתף ונתאמץ “לעשות", שאנחנו נתקן את 
העולם, שאנחנו נקיים בו את המצוות ונלמד בו 
הקדוש  את  הגשמיות  לתוך  ונכניס  התורה  את 

ברוך הוא.

הקדוש ברוך הוא רוצה שאנחנו “נעשה" וניצור 
בכוחות  שאנחנו  מושלם.  למקום  העולם  את 
בדרך  שלנו,  ובמעשים  שלנו  ובבחירה  שלנו, 



הארוכה – נביא את העולם לשלמות ונביא את 
הגאולה.

בני  כאלה,  אותנו  ברא  הוא  זה  בגלל  ודווקא 
זה  בגלל  ודווקא  וחסרונות.  יתרונות  עם  אדם, 
הוא ברא אותנו עם אפשרות לעשות את הטוב 
וללכת בדרך הנכונה, אבל עם אפשרות בחירה 

לעשות גם דברים לא כל כך טובים, חלילה.

ולנו יש את האחריות והזכות לתקן את הבחירות 
נבחר  אנחנו  העולם.  את  שקלקלו  הלא-טובות 
ונביא  ונקיים מצוות,  בטוב, אנחנו נלמד תורה 

את האור של הקדוש ברוך הוא בחזרה לעולם.

 שלב רביעי: 
זה כבר קורה

משהו  ונראה  העיניים  את  נפתח  בואו  לסיום, 
מדהים, נראה שהגאולה היא ממש לא חלום רחוק 
אלא מציאות שהולכת ומתממשת. אם נשים לב 
חיים  נגלה שאנחנו  היום,  בעולם  למה שקורה 
בעידן שלא היה כמוהו, מכל הבחינות. אין לזה 
שום הסבר אחר חוץ מאשר סימנים של הגאולה 

שמתקרבת.

כבר  שהוא  משום  להשתנות  עתיד  העולם 
שנים,  אלפי  כבר  רגע,  בכל  יום,  בכל  משתנה. 
העולם עובר תהליך של הבשלה לקראת הגאולה 
והוא מעולם לא היה בשל כמו בעשרות השנים 
מחיינו  היבט  כל  על  נעבור  בואו  האחרונות. 
ביותר  הטוב  הזמן  זה  אחד:  לדבר  לב  ונשים 

שהיה אי פעם בהיסטוריה!

תראו בכמה דברים:

אמונה: פעם אנשים עוד השתחוו לפסלים מעץ 
האלילים  את  שניפץ  אבינו,  אברהם  את  ואבן. 
את  ברא  הוא  ברוך  שהקדוש  זה  על  ודיבר 
העולם, הם זרקו לכבשן האש ורצו להרוג אותו. 
אבל היום, רוב האנשים בעולם מאמינים בקדוש 

ברוך הוא.

שלום: פעם כל דבר היו פותרים במלחמה. זה 
היה “הרגיל". כל מי שהיה לו כוח והיה לו צבא, 
היה יוצא למסע כיבושים והורג ובוזז וכובש כל 
האחרונות,  השנים  במאה  רק  לו.  בא  שרק  מי 

מיליון  מאה  העולם  מלחמות  בשתי  נהרגו 
זה מספר עצום שאי אפשר אפילו   – בני אדם 
לתפוס! אבל היום, כל המדינות רוצות לצמצם 
את השימוש בנשק ולפתור את הסכסוכים בלי 

מלחמות.

בשנת תשנ"ב התכנסו ראשי חמש המדינות שהן 
החברות הקבועות במועצת הביטחון של האו"ם, 
כדי להגיע להסכמות על צמצום השימוש בנשק 
– והרבי דיבר על זה ואמר במפורש שזה סימן 

לגאולה שמתקרבת:

במשך כל הדורות התנהלו ריבוי מלחמות 

וחורבן...  הרס  שגרמו  העולם  אומות  בין 

ועל כורחך צריך לומר, שהסיבה האמתית 

לכך שבתקופה האחרונה ניכרת השאיפה 

בעולם  המלחמות  תקופת  ולסיום  לגמר 

קיום העולם  והתחלת תקופה חדשה של 

על פי צדק ויושר, שלום ואחדות... ]היא[ 

מפני שמתקרבים לזמן שאודותיו הכריזו 

הנביאים “וכתתו חרבותם לאתים".

פעם  לישון  הלכתם  אתם  ימים:  ואריכות  שפע 
רעבים? יש משהו שאתם צריכים ואין לכם? פעם 
המוני אנשים היו פשוט מתים בגלל שלא היה 
להם מה לאכול. היום, אנחנו הולכים ומתקרבים 
ליום שבו לא יהיה בכלל רעב בעולם. ואם פעם 
ומחלות  ממגפות  ונפטרים  חולים  היו  הרבה 
לכל  כמעט  תרופות  מוצאים  היום  צעיר,  בגיל 

המחלות והחיים רק הולכים ומתארכים.

היהודים  את  רדפו  פעם  יהודיים:  וחיים  יהודים 
ולא נתנו להם לשמור מצוות. פוגרומים, גזירות, 
לגור בכל מקום  יכול  יהודי  היום,  חורבן. אבל 
בעולם ולהיות גאה ביהדות שלו, ללמוד תורה 
אפשר  בושה.  ובלי  סכנה  בלי  מצוות  ולקיים 
לומר שהיום זה אפילו כבוד להיות יהודי – מי 
לכבוד מכל האומות  זוכה  ביהדות שלו,  שגאה 

ומכל העולם כולו.

הפצת התורה: עד לא מזמן, לא כל אחד היה יכול 
ליהודים  לקרוא,  ידעו  לא  הרבה  תורה.  ללמוד 
אבל  תורה.  ללמוד  הרשו  לא  השלטונות  רבים 
היום – אין כמעט מי שלא שומע שיעור תורה 



פה ושם, שאין לו קביעות עתים לתורה. כל הידע 
זמין לכולם, יש כל כך הרבה ספרים ושיעורים, 
בכל הרמות ולכל האנשים. והמון המון יהודים 

יושבים, בכל מקום בעולם, ולומדים תורה.

•

שבה  בתקופה  חיים  אנחנו  היום  לסכם,  אם 
שומעים כבר את “פעמי משיח", את קול הפסיעות 
ביחידות  אמר  שהרבי  וכמו  שלו.  המתקרבות 

המפורסמת לרב מרדכי אליהו: “הגאולה נמצאת 
כבר על המפתן. צריך רק ‘לסחוב' אותה פנימה".

זה לא אומר שהכול נגמר ואין עוד מה לעשות, 
ועוד  פעם  אותנו  לימד  שהרבי  כמו  לא.  ממש 
במצוות,  ועוד  בתורה  עוד  להוסיף  צריך  פעם, 
וזו אחריות אישית של אחד מאתנו. עד שנזכה 
לראות בעינינו את ההתגשמות של הדברים; עד 
ש"ראו כל בשר כי פי השם דיבר" והעולם כולו 

יאיר באור האלוקי, כשמשיח יבוא.

צעירי 
אגודת 
חב"ד

יום ההילולא ג' תמוז – עשרים וחמש שנה

מנגנים 
 ניגוני התוועדות 
עם כל הקהל 

בליווי תזמורת 'המנגנים' 
והזמר החסידי ר' נמואל הרוש 

מתוועדים
התוועדות חסידית 

אותנטית
סובבת אולם, 

בשילוב מסך במה וקהל

מתעוררים 
תכנית מרוממת 

ומחזקת 
מרגעי הנצח 
בבית חיינו 770

מתברכים 
 שידור חי של 

קריאת פ"נ כללי 
באהל הקדוש 

עבור כל אנ"ש בארץ הקודש

יום שני < יום הבהיר כ"ח סיון < 18:30 < היכל ארנה ירושלים
שמור לך ולבני המשפחה מקום כעת:

מוקד טלפוני: 6565*
9:00-17:00 השעות  בין  זמין  kinus-chabad.co.il

עמדו הכן כולכם!

עשרים וחמש שנה! עד מתי? רצוננו לראות את מלכנו!

משפחת חסידי חב"ד
בארץ הקודש מתאחדת


